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Scheldebrug Antwerpen  -  Studie

Op de Antwerpse gemeenteraad van 6 april 2020 werd goedkeuring gegeven aan een 
nieuwe studie ter waarde van 400.000 euro om de nieuwe Scheldebrug extra te 
onderzoeken. Voor dit onderzoek voorziet de stad Antwerpen in 125.000 euro uit hun 
bijgedragen budget voor de leefbaarheidsprojecten; in de overige 275.000 euro wordt 
voorzien door De Vlaamse Waterweg nv. 

De Scheldebrug is een van de achttien leefbaarheidsprojecten die gekozen werden 
binnen het Oosterweeldossier. Na het eerste onderzoekswerk en de voorstelling hiervan 
lieten de Antwerpse loodsen en nautische wereld afgelopen zomer zware kritiek horen. 
De brug zou constant open moeten door het grote aantal boten dat er langs moet en 
deze draaibeweging zou heel lang duren wegens de technische vereisten. Een 
opendraaibare brug op de voorgestelde locatie is volgens hen niet nuttig en enorm duur. 

Negen maanden na datum blijkt de kritiek van de loodsen aangeslagen. Een nieuwe 
studie van 400.000 euro zal moeten aanwijzen of een dergelijke brug op een andere 
locatie wel zou werken, of dat afgeweken moet worden van het concept, of dat de droom 
van een brug toch maar opgeborgen moet worden. 

Er blijkt echter dat reeds een soortgelijke studie werd uitgevoerd in 2017 door de 
Vlaamse administratie. 

1. Klopt het dat De Vlaamse Waterweg of een andere Vlaamse administratie enkele 
jaren geleden al studiewerk uitvoerde over de technische haalbaarheid van de 
Scheldebrug? Indien ja, wat waren de resultaten van deze studie en kan ze als 
bijlage bij het antwoord gevoegd worden?

2. Welke concrete onderwerpen zal deze nieuwe studie onderzoeken en in welke mate 
verschilt ze van of gelijkt ze op de eventuele al uitgevoerde studies?

3. Hoe wordt door de administratie van de minister gereageerd op de bezwaren en 
kritiek van de loodsen en nautische experts? Welk traject is met hen doorlopen sinds 
juli 2019?

4. Uit welk budget zullen de studiekosten voor de Scheldebrug ten laste van de 
Vlaamse overheid gehaald worden? Maken die kosten deel uit van het al geplande 
budget voor de leefbaarheidsprojecten?
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1. In 2017 werd in opdracht van het toenmalige Waterwegen en Zeekanaal nv door 
studiebureau Sweco een vergelijkende analyse waterwegoversteken voor fietsers en 
voetgangers uitgevoerd. Deze studie was geen technische haalbaarheidsstudie van 
een Scheldebrug in Antwerpen maar was meer algemeen van opzet. Het ging om de 
opmaak van een quickscan-methodiek die toelaat om in de scoping fase van een 
nieuw project voor een waterwegoversteek een eerste selectie te maken van 
mogelijke en kansrijke alternatieven, rekening houdend met eisen vanuit de 
waterweg, gebruikseisen, ruimtelijke context en kostprijs. 

In een tweede luik van de studie werd deze methodiek toegepast op enkele cases, 
waaronder ook de kruising van de  Beneden-Zeeschelde in Antwerpen. Het volledige 
rapport vindt u zoals gevraagd in bijlage. De voornaamste conclusies voor deze case 
waren:

- een vaste brug, een zweefveer, een kabelveerpont en een onbemande, 
zelfbediende kabelbaan komen niet in aanmerking voor een fiets- en 
voetgangersoversteek over de Zeeschelde te Antwerpen;

- een veerboot, een gondel- of luchttramsysteem, een fiets- en 
voetgangersbrug en een bijkomende afzonderlijke fiets- en 
voetgangerstunnel kunnen wel kansrijke alternatieven zijn.

In deze studie werd een eerste, snelle, globale screening gemaakt van de voor- en 
nadelen en kostprijs van diverse alternatieven. Het is belangrijk te benadrukken dat 
omwille van de complexiteit van dergelijk project en de meer algemene opzet van de 
studie uit 2017 bepaalde uitgangspunten toen slechts zeer benaderend ingeschat 
werden zoals de vereiste doorvaarbreedte van een beweegbare brug, of de kostprijs. 
Voor een meer nauwkeurige afweging en kostprijsraming was verder detailonderzoek 
op basis van een meer gedetailleerde projectdefinitie noodzakelijk. Dit zal gebeuren 
binnen het kader van de nieuwe studie waarbij de verschillende opties in detail zullen 
worden uitgewerkt en met elkaar vergeleken.

2. De thans uit te voeren studie focust op het gedetailleerd onderzoeken van drie 
mogelijke brugalternatieven en een tunnelalternatief. Deze alternatieven vloeien 
voort uit het advies van de intendant, met dien verstande dat de optie van een 
veerdienst uit dit advies niet werd weerhouden door de Antwerpse gemeenteraad.  

3. De Vlaamse Waterweg nv (DVW) en de stad Antwerpen namen de bekommernissen 
en bezwaren van de nautische sector ernstig en onderschrijven de onderliggende 
bezorgdheid dat een nieuwe Schelde-oeververbinding geen significante impact op de 
scheepvaartsector mag hebben. De gesignaleerde  knelpunten worden meegenomen 
in de verdere studies en onderzoeken.

Wat het doorlopen traject betreft, wil ik er op wijzen dat loodsen en nautische experts 
ook vóór juli 2019 reeds betrokken werden. Onmiddellijk na haar aanstelling als 
trekker voor dit project nam De Vlaamse Waterweg initiatief tot het samenroepen van 
een nautische werkgroep op 12 december 2018, waarop alle nautische diensten 
uitgenodigd werden. In opdracht van DVW vonden in de eerste helft van 2019 ook 
twee simulatiecampagnes plaats onder leiding van een nautisch expert van het 



Waterbouwkundig Laboratorium, waarbij loodsen het roer van de 
scheepvaartsimulator letterlijk in handen namen.
Net dit traject leidde tot het inzicht dat de initieel vooropgestelde locatie voor de bouw 
van een brug over de Schelde nautisch geen evidentie is en verder onderzoek aan de 
orde was.

In september 2019 werd geopteerd om de intendant voor de Oosterweelverbinding, 
Alexander d’Hooghe in te zetten voor een bemiddelingstraject met afweging van 
nautische en de stedelijke belangen. In een vijftal sessies met stedelijke, nautische 
en mobiliteitsactoren werden performantiecriteria opgelijst waaraan een 
oeververbinding moet voldoen op nautisch en stedelijk/mobiliteitstechnisch vlak. 

De intendant heeft een slotadvies opgesteld waarin hij adviseert om een vergelijkende 
studie oeververbindingen uit te voeren, waarin verschillende opties voor een 
oeververbinding conceptueel verder uitgewerkt en met elkaar vergeleken worden. De 
uit te voeren studie, voorwerp van onderhavige vraag, geeft gevolg aan dit advies 
van de intendant.

4. De nieuwe studie zal zoals andere studiekosten die verband houden met de 
leefbaarheidsprojecten gefinancierd worden uit het budget voor de 
leefbaarheidsprojecten.
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Vergelijkende kostenbatenanalyse waterwegoversteken voor fietsers en voetgangers – 
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